
Fräsch	  på	  riktigt,	  	  
rapport	  från	  workshop	  den	  17	  juni	  2016.	  
	  
Cecilia	  Hedfors,	  nätverkssamordnare	  för	  Kemikalienätverket	  och	  sakkunnig	  om	  
miljögifter	  informerade	  oss	  om	  regler	  för	  kemikalier	  samt	  hälso-‐	  och	  
miljöaspekter.	  	  
	  
Reach	  är	  en	  förordning	  för	  Europeiska	  unionen,	  som	  antagits	  för	  att	  förbättra	  
skyddet	  av	  människors	  hälsa	  och	  miljön	  från	  risker	  som	  kan	  förorsakas	  av	  
kemikalier.	  Av	  de	  mer	  än	  100	  000	  kemikalierna	  är	  13	  000	  väl	  undersökta	  och	  1000	  
farliga.	  För	  flertalet	  av	  ämnena	  vet	  vi	  alltså	  mycket	  lite	  om	  eller	  ingenting	  alls.	  
1950	  tillverkades	  100	  000	  ton	  i	  världen,	  år	  2010	  400	  000	  000	  ton.	  Inte	  att	  
förglömma	  att	  även	  naturliga	  ämnen	  kan	  vara	  farliga	  som	  exempelvis	  
tungmetaller.	  	  
	  
Ämnen	  kan	  vara	  allergiframkallande,	  hormonstörande,	  toxiska,	  persistenta	  
(svårnedbrytbara)	  och	  bioackumulerande	  och	  samtidigt	  också	  miljöskadliga.	  
Kunskapsbristen	  är	  stor	  vad	  gäller	  farliga	  ämnen.	  Hormonstörande,	  plast	  och	  
nanomaterial	  är	  ej	  inplockade	  bland	  den	  farliga	  gruppen.	  Naturskyddsföreningen	  
önskar	  stärkt	  lagstiftning	  och	  kriterier	  för	  hormonstörande	  ämnen.	  
Försiktighetsprincipen	  borde	  gälla.	  Jfr	  med	  val	  av	  matsvampar!	  	  
	  
Kosmetika	  och	  hygienprodukter	  täcks	  av	  kosmetikaförordningen.	  I	  Sverige	  är	  
läkemedelsverket	  ansvarig	  men	  gör	  ingenting.	  Naturskyddsföreningen	  vill	  att	  
Kemikalieinspektionen	  ska	  ta	  över.	  Till	  kosmetika	  räknas	  parfymer,	  smink,	  
raklödder,	  tvål,	  tandkräm,	  hårfärg,	  krämer	  m.m.	  Produkter	  under	  hud	  är	  
läkemedel.	  Kosmetika	  ska	  vara	  tilltalande	  vad	  gäller	  doft,	  färg	  och	  konsistens.	  	  
	  
Försäljningen	  av	  kosmetiska	  produkter	  ökar	  hela	  tiden.	  Under	  2016	  0ch	  2017	  
kommer	  Naturskyddsföreningen	  att	  driva	  kampanj	  om	  produkterna.	  	  Få	  
miljömärkta	  produkter	  finns	  idag	  men	  vi	  hoppas	  få	  se	  flera	  märkta	  efter	  
kampanjerna.	  	  
	  
	  


